
 תודעת שליחות
כידוע, יש בתי חב"ד ושלוחי חב"ד רבים הפזורים בכל העולם. לפני שנים רבות, 

הרבי,  אותו:  שאלו  זצוק"ל,  מלובביץ'  לרבי  חב"ד  של  השלוחים  הגיעו  כאשר 

אתה לא פוחד? אתה לוקח יהודים, אפילו משפחות צעירות מאוד, ואתה זורק 

ייטמעו  יתקלקלו, שהם  נידחים מאוד. אתה לא מפחד שהם  אותם למקומות 

בתוך כל הגויים שמסביב, בתוך המקומות הבעייתיים מאוד האלה? 

התשובה שלו, העיקרון שהוא קבע, הולך איתי חזק מאוד. הוא אמר שאם אדם 

פועל מתוך תודעת שליחות – תודעת השליחות מגינה עליו. 

כי  – לא  זה אלינו, עצם זה שאת הולכת לשירות לאומי  ניקח את  כלומר, אם 

כולן הולכות, ואת צריכה "להחתים כרטיס", כי זה משהו ברצף שכל בת צריכה 

לעשות, או משהו בסגנון הזה, אלא את הולכת מתוך תודעת שליחות, את מבינה 

שמה שאת עושה, אם את לא תעשי אותו, אף אחד לא תעשה אותו – הדבר הזה 

עצמו מגן עלייך ונותן לך כוח.

במקומו  וכבודו  ישראל,  מדינת  של  הבטחוני  החנית  חוד  הוא  הצבא  אומנם, 

מונח. בלי צה"ל בוודאי לא היינו יכולים להיות כאן. אבל השירות הלאומי הוא 

חוד החנית האזרחי, ובלי בנות שירות לאומי בגרעינים, ב"והדרת", בבתי הספר, 

בגני הילדים, בלי קומונריות בסניפים, בלי בנות שירות בכל המקומות שבנות 

השירות הולכות אליהם – החברה שלנו הייתה במקום הרבה פחות טוב. 

תסתכלו על בנות שירות שהיו אצלכם בסניף או באולפנה, ותראו עד כמה הן 

היו משמעותיות לך, או לאח שלך שהיה לו קשה בבית ספר. תראו בנות שהיו 

לידכן,  פיתוח  בעיירת  או  שלכם  בגרעינים   – משמעותיים  מקומות  מיני  בכל 

ותחשבו איזו פעולה מדהימה בנות השירות עושות. 

דעו לכן שכאשר אדם הולך עם תודעת שליחות – תודעת השליחות היא שתגן 

עליו.



 לזכור מי אני
ורובכן  לשירות,  יוצאות  אתן  מאוד.  מטשטש  להיות  עלול  הלאומי  השירות 

מגיעות  שאתם  במקומות  להשתלב  שרוצות  מאוד,  נחמדות  בנות  לי  נראות 

"איך  יודע  לא  אחד  שאף  כאלה  מוזרות  חיות  להיות  רוצות  לא  ואתן  אליהם, 

טובים  דברים  הרבה  ולעשות  שמיים  שם  לקדש  רוצות  אתן  אותן"...  לאכול 

בעולם. 

ויחד עם זה, פעמים רבות אנחנו עלולות לשכוח מי אנחנו. 

האני  "שכחת  היא  גדולה  הכי  שהסכנה  אומר  התשובה  באורות  קוק  הרב 

העצמי". הסכנה הכי גדולה היא שאדם שוכח מי הוא. 

בשירות הלאומי הסכנה הזאת גדולה מאוד, כי מרוב שאת מנסה להיות נחמדה 

ולהיות "סבבה" עם כולם – את עלולה לשכוח מי את.

מהממת  דוסית  מדהימה,  ילדה  על  רבים,  סיפורים  מתוך  קטן  סיפור  אספר 

והכול, שהלכה לשירות לאומי, במקום לא מסובך דווקא – בגן של חינוך מיוחד, 

ויצרה קשר משמעותי מאוד עם ילד לא דתי מהגן. הקשר היה משמעותי עד 

כדי כך שהיא הלכה אליהם הביתה אחרי הצהריים, ואמו של הילד קיבלה אותה 

וכיבדה אותה מאוד, ונוצר ביניהן קשר משמעותי מאוד ויפה מאוד. 

אבל אז נוצרה שם בעיה של כשרות, כי האמא רצתה מאוד שהיא תלך איתה 

לי  ואמרה  אלי  התקשרה  היא  שלב  באיזשהו  בשבילה.  לבשל  לה,  לקנות 

שהאמא אמרה שהם ילכו ביחד, יקנו ביחד את המוצרים, ומהמוצרים שייקנו 

ביחד – האמא תבשל בשבילה. האם אפשר לעשות את זה או לא?

בתור בת נחמדה, בא לה להגיד "כן" ולזרום בכיף, ולעשות זאת. אבל מצד שני, 

בעייתי  שזה  הבנו  העניינים,  את  פירקנו  לאט  ולאט  איתה  לדבר  כשהתחלתי 

מאוד. מדובר על מטבח שהיה טרף ממש. אפילו להשתמש בתנור זה בעייתי. 

אז את רוצה להכשיר להם את התנור אצלם בבית? עד איפה זה מגיע?

הסיטואציה  לבין  שהיא  הנחמדה  הבחורה  בין  הפער  את  ראיתי  ובאמת, 

המורכבת מאוד שהיא נכנסה אליה. 

אירוע  סמסטר,  סוף  מחצית,  סוף  מפגשי   – נוספים  לקרות במקומות  יכול  זה 



ואת  ביחד,  השירות  מקום  של  הצוות  כל  כשיוצאים  חג,  לפני  כוסית  הרמת 

כחלק מהצוות רוצה כמובן להשתתף. ואז את עלולה למצוא את עצמך בתוך 

סיטואציות שלא בטוח שמתאים לך, בתור בת דתייה, להיות בהן. 

בעיית הכשרות היא הבעיה הקלה ביותר. אבל יכולות להיות סיטואציות של 

בין  גבולות  שם  שאין  רואה  את  שפתאום  או  למופע,  ביחד  שהולכים  תרבות, 

נשים לגברים, ואת לא יודעת מה לעשות עם עצמך בתוך הסיטואציה המביכה 

הזו. 

המשימה הגדולה ביותר היא לא לשכוח מי את. לא מספיק לקבוע את זה בתור 

כלל ולכתוב את זה במחברת... צריך לקבוע לזה זמן קבוע כל יום. לשבת עם 

עצמך, להתבונן, להיאסף לתוך עצמך. יש כאלה ששומעות מוזיקה, יש כאלה 

שכותבות, הכול מצוין, אבל באמת המטרה היא להתבונן ולעשות לעצמך סדר, 

וזה עוזר מאוד לזכור מי את.

יש לבנות בשירות נטייה להתפזר לכל מיני כיוונים, לתת ולתת, ופעמים רבות 

שאני  מבנות  שומעת  שאני  מה  שירות,  של  שנתיים  או  שנה  בסוף  החוויה 

משוחחת איתן, היא "אנחנו מחוסלות, אנחנו לוקחות שנה חופש, שנה לעצמנו". 

שאת  לשלב  להגיע  נכון  לא  מאוד  אבל  לעצמנו,  זמן  לקחת  חשוב  נכון,  אז 

מחוסלת. חשוב לדעת לשמור על עצמך, ולשם כך צריך לקבוע זמן. 

בעם ישראל מקובל לעשות חשבון נפש לפני השינה. אומנם זה קשה כל יום, 

כי את עייפה ויש לך המון דברים, אבל לפחות פעם בשבוע. לא הצלחת פעם 

לא  אבל  כיפור,  יום  שלפני  ברור  חודש.  ראש  לפני  בחודש,  פעם  אז  בשבוע? 

לחכות עם זה עד יום כיפור הבא... 


